
 
Přehled sborových událostí v nadcházejícím 

adventním a vánočním čase 
 

Přijďte advent i vánoční svátky slavit do věřícího společenství.  
Přijďte společně prožít a poděkovat za Boží blízkost! 

 

28.11. 1. adventní neděle 9:30 Bohoslužby s vysluhováním 
Večeře Páně. Po nich jste zváni 
k posezení u kávy a čaje (jakož i po 
všech dalších bohoslužbách). 

5.12. 2. adventní neděle 9:30 Bohoslužby, káže host Tomáš 
Vítek, farář z Horních Dubenek.  

13.12. 3. adventní neděle 9:30 Bohoslužby – dětská vánoční 
slavnost s divadlem a nadílkou. 

19.12. 4. adventní neděle 9:30 Bohoslužby 
19.12.  17:00 Koncert pěveckého souboru 

Čech a Lech z Humpolce 
24.12. Štědrý večer 22:00 Večerní bohoslužba 

s vánočním zpěvem i povídáním. 
25.12. Hod Boží vánoční 9:30 Bohoslužby s vysluhováním 

Večeře Páně 
26.12. Neděle 9:30 Bohoslužby. Káže Michael 

Hána, farář z Pelhřimova – Strměch.  
31.12. Silvestr 18:00 Společné ohlédnutí a 

poděkování za uplynulý rok. 
2.1. První neděle 

v novém roce 
9:30 Bohoslužby – káže host David 
Balcar, farář z Jindřichova Hradce. 

 
Další bohoslužby se konají pravidelně každou neděli od 9:30. 

Všichni jste zváni! 
 
 

Kontakt: Daniel Matějka, farář. Moraveč 35, 39301, Pelhřimov. Tel: 565394269, 
mobil: 777258831. web: http://moravec.evangnet.cz/ 

email: moravec@evangnet.cz 
 

A d v e n t n í  l i s t  A d v e n t n í  l i s t  A d v e n t n í  l i s t  A d v e n t n í  l i s t  ----  2 0 1 0 2 0 1 0 2 0 1 0 2 0 1 0     
sboru ČCE v Moravči 

 

Lk 2,8-12 A v té krajině byli pastýři pod širým nebem a v noci se střídali v hlídkách u 
svého stáda. Náhle při nich stál anděl Páně a sláva Páně se rozzářila kolem nich. 
Zmocnila se jich veliká bázeň. Anděl jim řekl: "Nebojte se, hle, zvěstuji vám velikou 
radost, která bude pro všechen lid. Dnes se 
vám narodil Spasitel, Kristus 
Pán, v městě Davidově. 
Toto vám bude znamením: 
Naleznete děťátko 
v plenkách, položené do 
jeslí." 
 
Pastýřům na loukách 
betlémských anděl zvěstuje: „Dnes se 
vám narodil Spasitel, Kristus Pán, Mesiáš, v městě Davidově.“ Pastýři 
přijmou vděčně a s radostí tuhle zvěst a jdou se podívat na dítě v plenkách. 
Ale co kdyby to bylo jinak? Pastýři by mohli na andělova slova odpovědět 
něco jiného: „No a co? Co jako? K čemu to je, že se nám narodil Mesiáš?“  
Možná pastýřům podstrkuji odpověď, která je spíše z dnešní doby. Když 
zní zvěst o nemluvněti narozeném v Betlémě, dělá to s námi ještě něco? 
Není naše odpověď právě: „No a co?“. Samozřejmě, bereme to vánoční 
slavení, krásné zvyky, příležitost sejít se s rodinou. Ale dokáže nám to ještě 
udělat radost, že se narodil Mesiáš, Kristus?  
Možná to souvisí s tím, že ta slova „Mesiáš – Kristus“ nějak ztratila svůj 
význam. Používají se skoro jenom v kostele, jinde jen výjimečně. Občas 
také zazní z úst hokejových komentátorů: „mesiáš“ je ten, kdo v poslední 
minutě utkání, které o gól prohráváme, vstřelí ne jen jednu, ale dvě branky! 
Mesiáš je v dnešním významu slova ten, kdo nás zachrání, kdo vyřeší náš 
problém. 
Tady je možná jeden z bodů, nad kterým člověk zaváhá při zprávě o 
narození mesiáše: My máme nějaký problém? My snad prohráváme? Vždyť 
si žijeme vlastně docela spokojeně, ne? Nebo jiný otazník: Ty naše 



problémy, když už nějaké přiznáme, co s nimi může Mesiáš dělat? Leda 
nějaký zázrak... 
Původní význam slov Mesiáš a Kristus – obě mají stejný význam, jen jedno 
hebrejsky a druhé řecky – byl trochu jiný než dnes. Ta slova znamenala 
„pomazaný“. Myslí se pomazání těla zvláštním olejem, který značil 
vyvolení. Symbolizoval zvláštní určení a úkol. Byl také znamením 
zvláštního vztahu pomazaného k Hospodinu, protože pomazán je ne ten, 
koho zvolili lidé, nýbrž ten, koho vyvolil Hospodin. Takový člověk má 
prostředkovat vůli Boží. 
Bylo mnoho pomazaných: proroci, kněží, ale především králové. Ale člověk 
raději prosazuje vůli svou vlastní než vůli Boží. Podle toho to na světě 
vypadá. Čeká se na toho, kdo bude skutečně pomazaný, v pravém slova 
smyslu, a cele dostojí svému úkolu. 
„Dnes se vám narodil Spasitel, Kristus Pán, Mesiáš, v městě Davidově.“ Je 
to dobrá zpráva. Bůh se ujímá světa, kde vládne sobectví a nedůvěra. 
Vstupuje do něj. I když zatím zůstává otevřené, jaké je ono zvláštní určení a 
úkol toho pomazaného. My míváme sklon navalit na něho všechna naše 
nesplněná přání. I samotného Boha si rádi představujeme jako kouzelníka, 
který mávnutím hůlky řeší všechny nesnáze. Není však lépe zpozornět a 
vnímat Boží cestu, Boží řešení? 
„Naleznete děťátko v plenkách, položené do jeslí.“ Co je tohle za pomoc? 
To vypadá spíš jako starosti navíc. Nemluvně, které musíte zabalit, aby mu 
nebyla zima, nakrmit, aby vůbec přežilo. Je jako obyčejný člověk. A přesto 
není jako králové před ním. Je to sám Bůh, kdo tu přichází, aby nám byl 
pomocí a oporou. Ne tak, že by všechno vyřešil místo nás nebo aby nás 
rázem všech nesnází zbavil. Přichází, aby náš zápas bojoval s námi a pro 
vítězství nasadil život. 
„Dnes se vám narodil Spasitel, Kristus Pán, Mesiáš, v městě Davidově.“ 
Věřte, že Bůh může něco zásadního změnit na vašich životech, nesnázích i 
radostech: nebudete na ně sami, ponese je s vámi. 
 
Modlitba: Bože, Otče náš, děkujeme, že jsi to s naším světem ještě nevzdal. Děkujeme, 
že s nikým z nás to nevzdáváš, ale nabízíš svou blízkost. Amen 

(Daniel Matějka, farář) 
 
 

Zprávy z moravečského sboru, listopad 2010 
Letošní rok 2010 byl ve znamení realizace dotace na zateplení. Obrovské úsilí        
v přípravné fázi vyvinul tandem Miloslav Zadražil a Pavel Hájek a následně 
jim zdatně sekundovala v účetní realizaci i Martina Malínková. Dokončovací 
práce na oknech zrealizovalo duo Zbyněk Novák a Míla Zadražil, (br. Zadražil 
ještě vysoustružil ozdobné římsy pod okny) a ruku k dílu průběžně přikládal i 
bratr farář Matějka a další brigádníci – úklid půdy, úklid po zednících a 
spousty prachu po frézování podesty, aby šly otevřít zadní dveře... 
Prostě všem patří veliký dík a jedinečné dílo (kdo ví, kdy se nám zase podaří 
otočit v jedné akci zase téměř dva miliony) je s vyčerpávajícím finišem firmy 
Patrika Jača snad již před dokončením. Vše se nemůže, ale musí stihnout do 
konce listopadu, jak velí podmínky dotace. To, že jsme dostali pozdě pokyn ke 
stavbě z ministerstva a spadli tak do velkého časového presu nikoho nezajímá. 
Takže ještě jednou, díky všem za obrovskou práci, která se letos podařila a 
která se následně projeví ve zkvalitnění bydlení na faře a zejména v úsporách 
za energie.  
V neustálém shonu, který zřejmě na tak malém sboru ani nepředpokládal, utekl 
tak našemu faráři už druhý rok u nás v Moravči. Za tu dobu jsme vyslechli 
řadu výborných kázání, společně se sdíleli na modlitebních setkáních, 
biblických hodinách v Moravči, v Pacově i při potulných biblických pro střední 
generaci. Děti se scházeli při nedělních setkáních v nedělní škole i během 
pátečních setkání na faře, či u Nováků. A vydařilo se plno společných akcí:  
tradiční zimní dovolená v Janských Lázních, jarní sborový výlet 
s bohoslužbami na Křemešníku, mládežnický tábor na Valkounově i rodinný 
pobyt na Vlčici u Staňkovského rybníka, mnohé akce pro děti během celého 
roku (díky moc Šárce Novákové), několik nezbytných brigád na úklidu fary, 
kostela i zahrady, pravidelné víkendové úklidy rodin sborových prostor... Díky 
všem za práci, kterou pro sbor děláte.  Díky našim nejstarším sestrám za skvělé 
sladkosti při kávových nedělích.  Děkujeme všem, kdo již nemohou pomáhat 
fyzickou prací a přispívají finančně.  
Pro ty, kdo ještě nestihli přispět na chod sboru v letošním roce, připomínáme 
číslo účtu farního sboru: 620699369/0800. Jako variabilní symbol prosíme 
uveďte své rodné číslo. Všem, kdo požádají, dáme potvrzení o daru pro daňové 
účely.  
Pro příští rok platí pozvání na více méně stejné aktivity jako v letošním roce. 
Kdo máte chuť se s námi do některé věci zapojit neváhejte – upozornění na 
všechny akce a pravidelný program najdete na našich webových stránkách.   

Na setkání s Vámi se těší           Za staršovstvo Eva Zadražilová 


